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Verslag openbare vergadering algemeen bestuur 7 november 2024 
 
Tijdstip: 09:00 - 09:50 uur, locatie Avres, Energieweg 39, vergaderruimte 101  
 
Aanwezig:  

M. Molengraaf, gemeente Gorinchem, voorzitter;  
S. Hitipeuw, gemeente Vijfheerenlanden;  
H. Akkerman, gemeente Molenlanden;  
B. Visser, gemeente Molenlanden;  
A. Mager, gemeente Gorinchem;  
K. Bel, gemeente Vijfheerenlanden;  

 
P. Van Uitert, directeur Avres; 
S. Chote, controller;  
B. Hoeven, bestuurssecretaris (tevens verslag); 
 
P. Wols, cliëntenraad; 
A. Roos, cliëntenraad. 
 
1. Opening en vaststelling agenda 

Mevrouw Molengraaf opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Het algemeen be-
stuur stelt vervolgens de agenda overeenkomstig het voorstel vast.  
 

2. Notulen vergadering algemeen bestuur 12 september 2024 
Het verslag van de vergadering van het algemeen bestuur van 12 september 2024 wordt ongewijzigd 
en overeenkomstig het voorstel onder dankzegging vastgesteld.  

 
3. Mededelingen/ingekomen/uitgaande stukken/hamerstukken 

- In memoriam de heer A. Zafir 
Het algemeen bestuur staat stil bij het overlijden van de heer A. Zafir. Na een uitgesproken in me-
moriam nemen het bestuur en de overige aanwezigen een moment van stilte in acht. 
 

- Brief provincie Zuid Holland inz. repressief toezicht begroting 2025 
Het algemeen bestuur neemt met instemming kennis van de brief van de provincie Zuid-Holland in-
zake het verlenen van repressief toezicht voor het begrotingsjaar 2025. De heer Van Uitert deelt 
nog mede dat de opmerking van de provincie over het opnemen van een nadere toelichting met 
betrekking tot de incidentele baten en lasten in de begroting 2026 zal worden verwerkt. 
 

- De heer Van Uitert deelt mede dat inmiddels het officiële verzoek is ontvangen van de gemeenten 
Gorinchem en Molenlanden om inkomsten uit arbeid in te gaan houden op de leefgeldregeling voor 
Oekraïense vluchtelingen. Daarover is Avres op dit moment ook intensief in gesprek met de veilig-
heidsregio Zuid Holland Zuid en de SDD om te beoordelen wat er voor nodig is om dit te kunnen 
uitvoeren en/of tegen welke belemmeringen we eventueel aan lopen. Er is overigens nog wel een 
brief vanuit de VNG naar het ministerie gegaan omdat er aan de uitvoering enige juridische belem-
meringen kleven, zoals de juridische grondslag. Avres houdt ontwikkelingen hierover in de gaten. 
Desondanks gaan we samen met de SDD kijken hoe we de uitvoering op de beste wijze kunnen 
vormgeven. VHL heeft hierin een eigen route gevolgd en dit al ingeregeld. Uiteraard staat het VHL 
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vrij om alsnog bij de uitvoering door Avres aan te sluiten, als deze in de uitvoering wellicht nog 
meer voordeel oplevert.  
 

- De heer Van Uitert deelt mede dat naar aanleiding van de september-circulaire en de definitieve 
Buig-budgetten 2024 Avres inmiddels in staat is om een doorkijk met betrekking tot het financiële 
resultaat richting het einde van het jaar te maken. Er zijn wat incidentele meevallers en daardoor 
stevenen we af op een overschot van tussen de € 5M en € 6M. Dat is uiteraard prettig, maar van de 
andere kant ook lastig omdat dit pas duidelijk is geworden laat in het jaar nadat de beschikkingen 
zijn ontvangen. Met name de grote bijstelling van het BUIG-budget die in de oktober-beschikking 
bekend is gemaakt, is een belangrijke oorzaak van het hoge overschot. In het overschotbedrag zit-
ten overigens verder nog een aantal bestemmingsreserves die Avres niet gebruikt. Wat we aan de 
voorkant dachten nodig te hebben, blijken we achteraf niet te hebben hoeven inzetten, omdat we 
een aantal dingen wat slimmer hebben gedaan, bijvoorbeeld m.b.t. organisatie- en ICT-
ontwikkeling en kwaliteitsverbetering. Deze bestemmingsreserves hebben we niet nodig en kunnen 
dus naar verwachting vrijvallen. Een en ander zal nog worden uitgewerkt en we zullen later in het 
AB nog het gesprek gaan voeren wat we met het overschot gaan doen. 
De heer Visser vraagt of dit echt alleen incidentele middelen betreft. De heer Van Uitert bevestigt 
dit. Daarnaast is er de vraag tot structurele besparingen vanuit de gemeenten. Daar is inmiddels 
samen met het kernteam al invulling aan gegeven. Ook daar kan Avres een goede bijdrage aan leve-
ren. Dit is uitgewerkt en komt aan de orde bij agendapunt 6, de eerste begrotingswijziging 2025. 
Deze structurele bezuiniging is een realistische benadering en bijvoorbeeld de dienstverlening rich-
ting cliënten komt hierdoor niet in de knel. Uiteraard zullen we nog gaan beoordelen of en welke 
andere mogelijke structurele besparingen er met het oog op de toekomst zijn. Een aspect dat daar-
bij betrokken wordt is bijvoorbeeld huisvesting. Avres werkt inmiddels aan een nieuwe huisves-
tingsvisie, maar het is niet zo dat die dan ook van het ene op het andere moment gerealiseerd kan 
worden met positieve financiële gevolgen. Huurcontracten lopen bijvoorbeeld nog enige tijd door 
en daar is Avres ook aan gebonden. Op dit pand in Meerkerk zit bijvoorbeeld nog een huurcontract 
van vier jaar en dat van de Lingeloods loopt nog langer door.  
De heer Visser vraagt of het klopt dat medewerkers van de gemeente VHL gebruik zullen gaan ma-
ken van een deel van de locatie van Avres in Meerkerk tijdens de verbouwing van het stadskantoor 
in Leerdam. De heer van Uitert bevestigt dit. Door het inschikken van personeel op de diverse loca-
ties, maar ook door het meer hybride werken in de vorm van deels op kantoor en deels thuis, is er 
op de begane grond een halve verdieping beschikbaar voor medewerkers van VHL. VHL betaalt 
hiervoor ook een huurprijs aan Avres.               

 
4. Mededelingen vanuit cliëntenraad 

De heer Wols deelt mede dat de cliëntenraad een ongevraagd advies voor het bestuur van  Avres heeft 
klaarliggen over het regionaal declaratiefonds. De cliëntenraad heeft het signaal ontvangen dat het 
declaratiefonds een herziening behoeft. De cliëntenraad weet dat Avres uiteindelijk niet gaat over 
aanpassingen van vergoedingen, maar omdat zij de regeling wel uitvoert wordt het advies gestuurd 
naar het bestuur van Avres, zodat dit vandaar uit zowel bestuurlijk als ambtelijk kan worden doorge-
leid naar de gemeenten. Het advies behelst enerzijds een financieel deel met betrekking tot de ver-
goedingen en anderzijds een mogelijke aanpassing van de naam.     
  

5. Zomernota 2024   
Zonder verdere beraadslaging besluit het algemeen bestuur van Avres de zomernota 2024 vast te stel-
len. 

 
6. Eerste begrotingswijziging 2025 

De heer Bel complimenteert Avres voor het feit dat dit zo snel door haar is opgepakt. Verder merkt hij 
op dat er geen zienswijzeprocedure gevolgd hoeft te worden. - hetgeen ook in het voorstel wordt uit-
gelegd -, echter het lijkt hem toch goed om de raden hierover te informeren, bijvoorbeeld via een 
raadsinformatiebrief. Mevrouw Molengraaf geeft daarop aan dat na besluitvorming in het AB de raad 
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van de gemeente Gorinchem het voorstel graag zou willen ontvangen. De heer Hoeven geeft aan dat 
het stuk al ter kennisname naar de griffies is verstuurd zoals gebruikelijk is bij alle bestuursstukken 
voorafgaand aan een vergadering van het AB. Hij zal het ondertekende stuk na besluitvorming nog een 
keer separaat naar de griffie in Gorinchem sturen. Daarnaast is er een concept raadsbrief vanuit Avres 
gereed, waarin dit onderwerp ook aan de orde komt. Na instemming door het AB zal deze nieuwsbrief 
naar de griffies en de cliëntenraad worden gestuurd met het oog op verspreiding onder de raadsleden. 
Ook mevrouw Molengraaf complimenteert Avres met de wijze waarop zij invulling heeft gegeven aan 
het verzoek van de gemeenten en zij waardeert de samenwerking in dezen.  
De heer Visser complimenteert Avres eveneens en geeft aan dat Molenlanden onder voorbehoud van 
goedkeuring door het AB dit voorstel in haar begroting heeft verwerkt. Ter informatie deelt hij nog 
mede dat er twee weken geleden een beeldvormend gesprek heeft plaatsgevonden met de raad van 
de gemeente Molenlanden over waar de bezuinigingen met het oog op 2026 zouden moeten plaats-
vinden. Daarbij is ook het Ambitiefonds genoemd. Het DB geeft in het voorstel aan dat het Ambitie-
fonds geen structurele besparing oplevert en revolverend is. Echter hij wenst bij deze het bestuur toch 
te informeren dat het Ambitiefonds tijdens het beeldvormende gesprek in de raad in een hele lijst van 
mogelijke opties is genoemd. Uiteraard moet een en ander met betrekking tot lijst van bezuinigingsop-
ties nog wel verder worden uitgewerkt. De heer Van Uitert geeft aan dat dat een helder signaal is, 
maar maakt wel de kanttekening dat het dan een incidentele bezuiniging betreft. Verder merkt de 
heer Van Uitert op dat zichtbaar is - los van de opstartfase van het Ambitiefonds - dat er een aantal 
onderzoeken/projecten tot een soort volwassenheid moeten groeien. Een grotere beweging die op dit 
moment in Molenlanden aan het ontstaan is met “Jij bent in Beeld” - ook in relatie tot Gorinchem - is 
daar een voorbeeld van. Wellicht kan - als dit aan de orde is - voor de raadsleden nog een keer de con-
text van een dergelijk project geschetst worden.  
Mevrouw Mager merkt naar aanleiding van het voorgaande nog op dat zij het signaal heeft ontvangen 
dat nu de bezuinigingsopgave voor de gemeenten meer helder wordt, er soms door organisaties bij 
een bezuiniging wordt gesteld, “dan wenden we ons maar tot het Ambitiefonds”, omdat dat fonds 
toch nog goed gevuld is. Zij pleit dan ook voor een eerlijke verdeling en toekenning, los van de gevol-
gen van de bezuinigingen, zodat het Ambitiefonds geen escaperoute wordt. Mevrouw Molengraaf sluit 
zich hierbij aan en waarschuwt daarnaast ook nog voor het effect van “Penny wise, Pound foolish”.  
De heer Visser benadrukt nogmaals dat Molenlanden heel erg blij is met de bijdrage die Avres door 
middel van dit voorstel levert. De heer Van Uitert geeft aan dat het huidige voorstel vanuit Avres ook 
als een soort van startpunt moet worden beschouwd. Het is niet zo dat we nu met betrekking tot dit 
aspect stilstaan; het is een continue proces van hoe wij in onze begroting en de financiële afspraken 
nog meer scherpte aanbrengen.          

 Het algemeen bestuur besluit vervolgens unaniem de eerste begrotingswijziging 2025 vast te stellen. 
 
7. Rondvraag en sluiting 

De heer Akkerman geeft aan dat in het algemeen bestuur al wel eens is gesproken over de deelname 
van Avres in de sociale teams, hetgeen ook al aan de orde is gekomen in een van de zienswijzebrieven 
van de gemeente Molenlanden. Hij acht het goed om hier actie op te ondernemen en te onderzoeken 
wat we daar op willen. En dat geldt dan specifiek voor de gemeente Molenlanden. Hoe gaan we de 
plek van Avres in de sociale teams, de werkwijze daar om heen en hoe dat bij elkaar komt, vormge-
ven? Hij wil dat hier inbrengen, omdat hem geluiden hebben bereikt dat ook Vijfheerenlanden en Go-
rinchem de behoefte hebben om dit verder te onderzoeken.  
De heer Van Uitert geeft aan dat dit dan de goede discussie is, want ook Avres zelf krijgt dergelijke sig-
nalen, waarbij we dan zoekende zijn waar komen die vandaan en hoe ontstaan beelden. En ook intern 
hebben we het er over gehad. Het zou goed zijn om die discussie met elkaar te voeren. Wat verwach-
ten we nu precies van elkaar en wat is daar dan voor nodig? Er kan best veel en er kan wellicht meer of 
andere dingen anders. Maar daar moeten we dan wel goed het gesprek over voeren in plaats dan dat 
hierover incidenteel geluiden komen.  
De heer Bel vraagt welke signalen Avres zelf dan ontvangt. De heer Van Uitert geeft aan dat dergelijke 
signalen soms worden afgegeven door teamleiders van sociale teams of de maatschappelijke organisa-
ties die daarbij betrokken zijn. Over hoe wij fysiek aanhaken, maar ook over het doorgeleiden van za-
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ken, hoe doen we dat en wanneer, en hoe koppel je dat dan weer op een goede manier terug? Daar 
zitten soms wat verschillende beelden in. Wat zij van ons verwachten en wat wij verwachten wat wij 
zouden moeten doen. Is dat allemaal goed afgesproken, klopt de financiering daarbij, zijn de processen 
goed op elkaar aangesloten? Op dat soort aspecten zit soms wat ruis op de lijn. Daarover moeten we 
over en weer niet gaan “ping-pongen”, maar met en vanuit de basis dit opnieuw met elkaar gaan be-
spreken. 
De heer Van Uitert vraagt vervolgens of het een idee is om de verdere discussie eerst ambtelijk voor te 
bereiden, het gesprek te voeren met de leden van het kernteam en vervolgens bestuurlijk af te tikken. 
De heer Akkerman is het daar mee eens, echter een dergelijk proces kan ook veel tijd vergen en hij wil 
wel aan het begin van het jaar de raad van Molenlanden de stand van zaken laten weten, omdat het 
dan een jaar geleden is dat dit in de zienswijze aan de orde is gekomen. De heer Van Uitert geeft aan 
dat een dergelijke tijdsspanne realistisch is. Op dat moment moet in beeld zijn welke signalen en be-
hoeften er zijn en hoe wij daar dan op kunnen reageren.  
De heer Den Tek meldt dat er reeds een ambtelijk overleg hierover staat gepland. In alle gemeenten 
zijn er op dit moment ontwikkelingen en dat betekent dat Avres in verband daarmee bepaalde aspec-
ten zal moeten herijken. 
 
Mevrouw Mager informeert het bestuur over de laatste ontwikkelingen op het terrein van het ar-
beidsmarktbeleid. Officieel zou een en ander met ingang van 1 januari 2025 moeten gaan wijzigen, 
maar er is ook een jaar uitgetrokken voor de transitie. We hebben het hier in de regio goed opgepakt, 
maar vanuit Den Haag verloopt alles met het oog op de transitie niet altijd even soepel. Zo zou er bij-
voorbeeld in juni een nieuwe landelijke huisstijl voor het werkcentrum verschijnen, maar deze is nog 
steeds niet verschenen. Volgende week is er weer een bestuurlijk overleg van de 35 arbeidsmarktre-
gio’s. Zij acht het goed dat zij het volledige bestuur informeert over de ontwikkelingen in de arbeids-
marktregio in het transitiejaar, omdat Avres daarbij een belangrijke rol speelt. 
De heer Van Uitert vraagt of het een goed idee is om tijdens de volgende AB-vergadering hierover een 
presentatie te geven. Ondanks het feit dat op dit moment nog niet alles vanuit Den Haag is gereali-
seerd, is Avres in staat om vanaf 1 januari 2025 in de regio samen met het UWV te starten met het 
werkcentrum en dit vervolgens verder door te ontwikkelen. En vanaf dat tijdstip kan dan ook een be-
gin worden gemaakt met de ontschotte dienstverlening. Overigens is inmiddels duidelijk geworden dat 
de transitieperiode is verlengd tot 1 juli 2026, omdat pas vanaf dat moment de formele grondslag in 
wetgeving zal zijn geregeld. 
 
Mevrouw Molengraaf geeft aan dat zij het wat lastig ervaart op welke wijze de inwoners kunnen wor-
den benaderd die met energiearmoede worden geconfronteerd. Met name de bepalingen rondom de 
AVG blijken daarbij een sta in de weg. Er is nog voldoende geld in Gorinchem om ondersteuning te 
bieden. Andere gemeenten, zoals Zuidplas en Nissewaard, gaan anders om dan Avres en Gorinchem 
met de wijze van benadering van inwoners.  
Op mailings en dergelijke vanuit de gemeente Gorinchem reageert maar 4%. Het liefst wil de gemeen-
te bij inwoners langs gaan. Mevrouw Molengraaf wijst in dat verband nog op de geheimhoudingsplicht 
die ambtenaren hebben. Is het dan toch niet mogelijk dat een ambtenaar van de gemeente Gorinchem 
de adresgegevens krijgt, zodat het bereik onder de inwoners van Gorinchem kan worden vergroot? 
De heer Van Uitert geeft aan dat heel veel (wel) kan, alleen niet op de wijze zoals men dat ambtelijk in 
Gorinchem dat voor ogen heeft. Dat heeft te maken met het feit dat we gescheiden entiteiten zijn, dit 
in tegenstelling tot wat in Nissewaard of Zuidplas het geval is. Het lastige bij gegevensuitwisseling tus-
sen entiteiten in het licht van de AVG is, dat een dergelijke uitwisseling geen problemen oplevert zo-
lang als het goed gaat. Echter, als er maar één inwoner/belanghebbende klaagt, is er direct een heel 
erg groot probleem. Daarom hebben we een hele pragmatische oplossing voorgesteld, maar daar 
wordt ambtelijk in Gorinchem toch anders tegen aan gekeken. Vervolgens is ook nog de vraag gesteld 
vanuit Gorinchem of we mee op huisbezoek kunnen. De wil om mee te werken en een actie uit te zet-
ten in de richting van die inwoners is er vanuit Avres absoluut, maar wat we dan zien is dat de discus-
sie vanuit Gorinchem uiteindelijk blijft hangen in de route waarlangs.  
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Avres is zich in dat verband erg bewust van het feit dat op het moment dat het misgaat met gegevens-
uitwisseling je dan meer hebt uit te leggen, dan wat je uiteindelijk had kunnen bereiken met een 
pragmatische insteek. Het bewust zijn daarover is ambtelijk in Gorinchem wellicht wat minder. Voor 
Molenlanden en voor Vijfheerenlanden doet Avres het al op de pragmatische manier en dat gaat pri-
ma. Mevrouw Hitipeuw geeft aan dat door deze pragmatische aanpak een aanzienlijk deel van de 
doelgroep reageert.  
De heer den Tek geeft aan dat deze pragmatische aanpak inhoudt dat Avres zorgt draagt voor de ver-
zending van de brieven, zonder dat de adresgegevens worden gedeeld. De brieven worden wel afge-
drukt op briefpapier van de betreffende gemeente en verzonden in een enveloppe van die gemeente; 
feitelijk verzorgt Avres op die manier de communicatie voor de gemeente. Ook in Molenlanden heeft 
dit al meerdere keren op een goede manier gewerkt. Het probleem zit nu eigenlijk in het feit dat men 
ambtelijk in Gorinchem het niet eens is met het standpunt van de functionaris gegevensbescherming 
van Avres dat gegevensuitwisseling niet kan en daarom voor de pragmatische oplossing moet worden 
gekozen. Met betrekking tot de huisbezoeken, vermeldt de heer Den Tek nog dat er bij de uitvoering 
van de Energietoeslag 7.000 huishoudens in de regio zijn geweest die een toeslag hebben ontvangen. 
Een dergelijke omvang zet het verzoek van Gorinchem om vanuit Avres huisbezoeken te begeleiden 
ook in een perspectief dat het lastig is uit te voeren.  
De heer Van Uitert geeft aan dat Avres ook nog in overleg treedt met woningbouwcoöperaties over de 
problematiek van blokverwarmingen. 
Naar aanleiding van het voorgaande zal mevrouw Molengraaf overleggen met de ambtelijke organisa-
tie in Gorinchem en vervolgens kijken wat dit overleg oplevert. 
 
Niets meer aan de orde zijnde, en onder dankzegging van ieders inbreng, sluit mevrouw Molengraaf de 
vergadering om 09:50 uur.                            


